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УТВРЂУЈЕ СЕ  да су на главни претрес приступили: 

 
 
 

• заменик тужиоца за ратне злочине Небојша Марковић, 
• пуномоћник оштећених Славица Јовановић, 
• сви оптужени, 
• и браниоци: 
- адв. Бранкица Мајкић - бранилац опт. Љубана Деветака и 

Милана Девчића, 
- адв. Градимир Налић - бранилац опт. Милана Радојчића, 
- адв. Бранко Лукић - бранилац опт. Миодрага Димитријевића и 

Радована Влајковића,  
- адв. Јасмина Живић - бранилац опт. Дарка Перића, која ће на 

данашњем претресу мењати и адв. Војислава Вукотића - 
браниоца опт. Жељка Крњајића, 

- адв. Бранко Димић, бранилац опт. Радисава Јосиповића, 
- адв. Гордана Живановић - бранилац опт. Јована 

Димитријевића, 
- адв. Слободан Живковић - бранилац оптужених Саше 
Стојановића и Драгана Бачића, који ће на данашњем претресу 
мењати и адв. Браниславу Фурјановић, браниоца оптужених 
Зорана Косијера и Петронија Стевановића, 

- адв. Радослав Шошкић, бранилац опт. Александра 
Николајидиса. 

 
 

Суд доноси 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 
Да се главни претрес одржи.  
 
Претрес је јаван. 
 
Главни претрес се наставља у 9 часова и 39 минута 
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НАСТАВАК ДОКАЗНОГ ПОСТУПKA 
 

ИСПИТИВАЊЕ СВЕДОКА 
 

Сведок  МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ 
 

 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Судија, с Вашим допуштењем, ја бих после 
првог сведока отишао а мењаће ме колегиница Марија Ивановић. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Може. Она ће, сада за овог другог сведока за 
сада није дошао, да ли ће у току. Добар дан господине Марјановићу.  
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Добар дан. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ваши лични подаци од оца Бранка, по 
занимању радник, адреса Нова Пазова, Марка Краљевића бр. 7, 
рођени у Кочарнику код Товарника 69? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Него? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Из Велике Кладуше. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рођен у Великој Кладуши је ли тако? 69. сте 
годиште и ја ћу Вам прочитати имена и презимена оптужених да 
бисте ми рекли да ли сте евентуално са неким у сродству или у 
завади - Љубан Деветак, Милан Девчић, Милан Радојчић, Жељко 
Крњајић, Миодраг Димитријевић, Дарко Перић, Радован Влајковић, 
Радисав Јосиповић, Јован Димитријевић, Саша Стојановић, Драган 
Бачић, Зоран Косијер, Петроније Стевановић и Александар 
Николајидис. Је ли Вам род неко од њих? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте ли у завади? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
 
 
 Са личним подацима као на записнику из истраге 
КИ.В.7/2007 од 19.06.2007.године, с тим што објашњава да 
није рођен у Кочарнику код Товарника као што стоји у овом 
записнику већ у Великој Кладуши, са оптуженима несродан, 
није у завади. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Марјановићу, бићете саслушани као 
сведок, као сведок сте дужни истину да говорите, давање лажног 
исказа је кривично дело, нисте дужни да одговарате на поједина 
питања уколико би себе или неког свог блиског сродника изложили 
тешкој срамоти, знатној материјалној штети или кривичном гоњењу. 
Пре него што кренете да дајете исказ прочитаћете текст заклетве ту 
испред Вас на пулту. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Заклињем се да ћу о свему што 
пред судом будем питан, говорити само истину и да ништа од онога 
што ми није познато, нећу прећутати. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Пред Вишим судом у Београду води се кривични 
поступак против ових 14 лица које сам прочитала, због кривичног 
дела ратни злочин против цивилног становништва, предмет оптужбе 
је страдање 69 цивила хрватске националности у месту Ловас у 
октобру и новембру месецу 1991.године, ближи предмет оптужбе је 
страдање цивила у нападу на Ловас, затим у овом периоду 
противзаконита затварања, телесна повређивања, убиства цивилног 
становништва и догађаји на такозваном минском пољу и такође 
страдање цивила при овом догађају. Ви сте два пута давали изјаве, 
прва изјава је била пред управом криминалистичке полиције 
7.3.2007.године и дали сте исказ истражном судији на овом 
записнику од 19.6.2007.године. Испричаћете суду због јавности овог 
претреса укратко о овоме што је предмет оптужбе, шта је Вама 
познато и све што се дешавало у том периоду јер из ових исказа 
произилази да сте тада били тамо. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Хоћете да седнете?  
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па нека, могу и да стојим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ако је вруће да скинете ту јакну да не стојите. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Добро. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па шта треба да, да поставите 
питање или? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Чули сте шта је предмет оптужбе, можете да 
испричате укратко одакле Ви тамо? Како сте дошли? Шта сте 
радили, с ким идете? Све што је Вама познато у вези овога. Да ли 
знате нешто о овим догађајима? 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте. Укратко, отишао сам у Ловас 
преко војске се ишло 45 дана. Ми смо ишли. Ја сам био у Ловасу 5-6 
дана свега. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја не знам да ли Вас чују позади. Нико Вас не 
чује. Морате сести и нема никакве потребе да стојите. Спустите тај 
микрофон, сви ће Вас јасније чути. Изволите. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Био сам тамо можда 4-5 дана и то 
је то. Видео сам да тамо нико не води, да тамо нема командујућег. 
Значи да нема команде. И дошла је војска и ја сам се са војском 
вратио за Шид и дошао кући. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: И? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ништа. Шта још треба? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Тужилац Вас је предложио за сведока. Изволите 
тужиоче. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да Вас прво питам, судија Вам је предочила да 
сте давали исказ и у МУП-у и код истражног судије. Да ли остајете 
при тим исказима? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да. Прилично да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само моменат.  
 
 
 КОНСТАТУЈЕ СЕ да је приступила адвокат Бранислава 
Фурјановић, бранилац оптужених Косијера и Стевановића. 
 
  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Хоћете нам рећи како сте Ви постали 
добровољац? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Како сам постао добровољац? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па лепо, сви смо били добровољци. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Како сте, јесте ли чули од неког? Где сте 
отишли? Како сте дошли до Ловаса? Нисте сигурно право од куће 
дошли. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па нисам, преко Српске Народне 
Обнове и војска нас је наоружала у Товарнику и то је то. Није 
никакав проблем бити добровољац. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ишли у Нову Пазову? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Када? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па пре него што ћете доћи у Ловас. 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па из Нове Пазове сам и отишао. Ја 
живим у Новој Пазови. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли после тога одлазили у Шид? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: У Шид? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да. Пре Товарника. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ако сте, колико сте остали у Товарнику пре 
него што ћете стићи у Ловас? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Пар дана. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ко је тамо био још од добровољаца? Кога сте 
видели? Кога знате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам, то сад то тачно не би знао 
рећи, 20 година је прошло, ја не знам шта је било пре месец дана. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми како се звала та Ваша јединица? 
Јел имала неки назив? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: «Бели орлови». 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Тако сте помињали у ранијим изјавама с тим 
што сте говорили о томе да су је звали «Душан Силни» да ли 
можете то да објасните? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па, зависи како за кога овај, значи 
Пазова је, Нова Пазова, ту је основано друштво «Бели орлови» 
значи и то је. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ко је био командант «Белих орлова»? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: «Белих орлова» је био командант 
Мирко Јовић. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Мирко Јовић. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Свима познато већ. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је он кад сте Ви одлазили то, јесте ли Ви 
њега видели или тако нешто, нисте са њим контактирали? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. А овамо кад сте дошли у Товарник и 
кад крећете за Ловас, ко је онда командант јединице? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Био је војно лице мајор – 
потпуковник, не знам ко је већ био. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Помињали сте у исказу и Славка Ступара. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Славко Ступар је био, он је из 
Пазове. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А да ли је он био неки командир нечега, то што 
сте Ви ишли. 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Командир нечега, мени није био 
командир нечега. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кад кажете потпуковник да ли је он ишао са 
Вама за Ловас тај потпуковник? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Потпуковник. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је он командовао целом операцијом или 
том јединицом «Душан Силни»? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Целом операцијом. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је он ишао за? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ја га нисам видео. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је постојао договор у вези напада на 
Ловас са војском? Шта сте чули евентуално о томе? Шта је требало 
војска да ради а шта ви? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта су они требали да ураде? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Војска? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да гранатира.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да гранатира, добро. Е сад кажите ми даље, 
сад кад сте кренули у Ловас, како је Ваша јединица ишла у Ловас? 
Како сте се пребацили од Товарника до Ловаса? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Пешке. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Пешке? Колико је било припадника те Ваше 
јединице? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Тачан број не знам.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је неко показивао пут? Ако јесте, ко? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па мислим да је био неки мештанин 
али не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Не знате име? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам име. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кад сте дошли до Ловаса да ли је постојао 
неки план како да се сад уђе у Ловас? Јесте ли сви дошли тако како 
сте и стигли у једној колони или у неком другом распореду сте 
ушли? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па било је неких група, нисмо сви 
али. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесу ли са разних страна онда улазили да ли се 
сећате? Или сви са једне стране? 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Мислим, не би Вам знао то рећи, 
нисам био овај главнокомандујући. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми сад, да ли је војска гранатирала пре 
него што ћете ви напасти или ући? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Колико интезивно је то било? Колико је 
граната испаљено да ли се сећате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Не питам за тачан број него јел било мало, 
пуно, средње? Да ли тога можете да се сетите? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Било је граната, али не могу Вам 
рећи. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Опишите нам како је сад текао даље напад? 
Шта се дешавало кад ви сад крећете у место, ваша група барем шта 
се дешава? Јел било неког отпора? Каквог отпора? Јел било борбе? 
Какве борбе?  
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Било је отпора али сад о детаљима 
ја не бих могао да Вам истину кажем јер од тога је прошло 20 
година.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А да ли се сећате да ли је био јачи отпор или 
сте релативно лакше то могли да напредујете? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па имали су неко митраљеско 
гнездо на почетку неког силоса, тог се сећам добро да нам је ту 
погинуо човек и један рањен. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А после тога да ли сте то савладали ту 
препреку да кажем. Да ли сте савладали ту препреку то митраљеско 
гнездо, да ли сте неутралисали? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па нормално да смо неутралисали. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: И шта се после дешава? Да ли сте после лакше 
дошли до центра? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Вероватно лакше. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А током тог проласка кроз место, шта је био 
Ваш задатак? Шта сте радили?  Јесте ли вршили некакав претрес? 
Ако јесте, чега? Јесте ли виђали ове неке од мештана? Шта се 
дешавало ту? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Мештани су побегли од тог 
гранатирања, после тога је дошла војска. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А да ли сте улазили у куће док сте ишли ка 
центру да кажем, док није заузет, да проверите да ли има неког. 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па јесте, јавио се неки Срби, «ми 
смо Срби» и излазе напоље. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А тамо где су Хрвати? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Хрвати? 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да. Куће где су Хрвати, да ли сте тамо улазили 
да проверите? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па сигурно је улажено. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли се Ви тога нешто сећате од тога а не 
желимо да сад слушамо претпоставке. Пошто су људи страдали 
сигурно је неко и улазио, него да ли Ви о томе нешто знате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Колико дуго сте остали у Ловасу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: 5-6 дана.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли добили потврду у вези свог боравка у 
Ловасу? Да ли се сећате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Овде суд има у спису, молим да му суд предочи 
потврду, према тој потврди која постоји у списима Ви сте боравили 
до 10.10 до 25.10-ог 91. тамо. 15 дана, није 5-6. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: То ми је, то ми је написао због 
дужег боравка тамо, ја сам свега 5-6 дана био. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А ко Вам је написао? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па не знам ко је већ био 
претпостављени тамо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: То сте тамо добили у Ловасу јел? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ни то не знам где сам добио. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Значи нисте боравили толико колико пише у 
потврди? Јел сам добро разумео? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Добро. За то време док сте били тамо, јесте ли 
видели да се неки цивили, да су били затворени ако сте видели, 
где? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: У изјави у МУП-у сте рекли да је то било у 
згради задруге, да су били затворени цивили. А у истрази сте рекли 
да је то било у згради економије, што је мислим иста зграда. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Али нисам разумео у потпуности 
питање. 
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Рекли сте и у изјави у МУП-у и у изјави пред 
истражним судијом да је било затворених цивила, да сте видели да 
су затворени цивили у згради задруге односно економије. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, то није био затвор, то је била 
економија коју сам ја видео једном, економија која је била отворена. 
Значи, капија је отворена и сад то није био затвор  него отвореног 
типа. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Али кажете да су били тамо затворени људи, 
тако сте рекли. Ја Вас не питам ништа оно што Ви нисте казали. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Ово сад кад кажете да је било отворено. 
Значи, они би могли да оду. Казали сте да су ту неки људи чували 
стражу.Казали сте, стражу су чували неки припадници моје јединице 
и неки мештани а испитивао је Љубан који је био командант села. 
Ви кажете нисте улазили да то видите, нисте могли да уђете. Јел то 
сад тако било или ово као што сад причате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па било је људи у тој задрузи а ко 
их је испитивао да ли Љубан да ли, ја Љубана Деветака никад у 
животу видео нисам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Док сте ту били да ли сте видели да су Хрвати 
и њихове куће обележени евентуално? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Да ли је неко носио беле траке или да су на 
кућама биле беле траке? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажете да Љубана нисте, Љубана Деветака 
никада нисте видели, али сте знали за њега како сам закључио. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, чуо сам да је. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Шта је он био онда ту, шта сте чули? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па наводно командант. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Командант. Чега? Села?  
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да ли села, да ли Барање, Срема, 
не знам. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: За то време док сте били да ли је организована 
некаква власт, да ли је била милиција, територијална одбрана или 
нешто друго? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па дошла је војска после одмах. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: После колико времена? 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Дан-два дошла је војска и ту није 
се знало ко командује, ја сам отишао одатле и шта се издешавало, 
око неког минског поља наводно, то сам читао и то све. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Јесте ли Ви били тад кад је било минско поље? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А шта је било на том минском пољу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па читао сам исто знам што и 
многи. Да су пуштани у минско поље и да су наводно неки Хрвати 
изгинули, детаље не знам, нисам у то време био тамо. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кажите ми овде Вам је судија прочитала имена 
свих оптужених. Ја ћу Вас питати за још тројицу који су из тог места, 
да ли о њима нешто знате?  
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Добро. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Милан Девчић, Милан Радојчић и Жељко 
Крњајић. Јесте ли тад док сте били чули за те људе или видели 
неког од њих? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не, ни чуо ни видео. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Кога се сад сећате од добровољаца да је био 
са Вама? Помињали сте у овим изјавама Косту и Петронија. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте.  
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па шта се у вези са њима сећате? Шта су они 
радили ту док сте Ви били? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Петронија сам видео тамо а мислим 
да је он из Панчева, њега. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Па шта је он радио? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ништа није радио, била је нека 
прича да је истукао неког Хрвата и ништа више. То се само 
односило на причу, а сад, рекла-казала, сад. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А да ли знате можда оптуженог Николаидиса 
за кога кажу да су звали и «Аца грк» да ли њега познајете? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Аца ми је познат, да, Ацу сам 
видео, ништа овај, ништа друго. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А кажите ми за време тог напада, да ли је било 
убијених људи? Осим овог што сте рекли да је на Вашој страни један 
погинуо и неколико рањених. Да ли је било са супротне стране 
убијених људи? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, па ја их нисам видео у том 
нападу где сам ја био.  
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ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: А после напада у тих неколико дана да ли је 
неко убијао цивиле? Да ли сте то видели или чули? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не, после је дошла војска и онда су 
они, они су ту преузели команду и власт већ шта како и ја сам онда 
одатле отишао за Нову Пазову. 
ЗАМЕНИК ТУЖИОЦА: Немам више питања. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Господине Марјановићу добар дан. Ја сам 
Бранкица Мајкић, ја сам бранилац оптужених Деветака и Девчића. 
Овај, па бих ја Вама поставила неколико питања. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Шта сте Ви нисам Вас разумео? 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Бранилац у овом поступку. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Адвокат? 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Јесте, па бих Вам неколико овај кратко 
само, а очекујем и одговори да буду такви.  Када сте се пријавили 
да будете добровољац? Да ли можете да определите месец на 
пример 91 ако сте били 91? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па не знам, не бих Вам знао рећи. 
Ја сам рођен у Босни сам рођен и тако да сам са тих територија и 
значи већина добровољаца је била са Босна, Хрватска, Далмација. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Када одлазите да се пријавите, да 
ли Ви се стављате да кажем на располагање за било коју потребу 
или акцију или сте знали тада кад сте се пријавили да ћете ићи у 
Ловас? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не, није се ништа знало. Значи, 
ишло се у Товарник и онда тамо је војска нас наоружала и ишло се 
за Ловас. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли можете да се сетите овај, како сте 
стигли до Товарника, мислим којим превозним средством и колико је 
људи било са Вама? Мислим није тешко 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, да, али није али. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Аутобусом, аутом значи на то мислим. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам, не знам, не могу да Вам 
кажем. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Не знате? А да ли знате колика је била та 
Ваша група овај Ваших сабораца колико је још кренуло када и Ви? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па можда троје-четворо, сад чак не 
знам ни с ким, имена не знам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Ако сам разумела имена не можете да се 
сетите? 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. И да ли можете да се сетите ко Вас  
у Товарнику прима односно где се Ви јављате? Како сте знали где 
треба да се јавите у Товарнику? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па војска је тамо била.  Војска нас 
је сместила тамо у две куће. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли сте у Товарнику имали нека 
задужења? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Суочења? 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Задужења. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Задужења? Па наоружање 
нормално. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Тог дана када сазнајете да се креће 
у акцију у ослобађање Ловаса, да ли можете да се сетите колика је 
група која овај је кренула?  
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам, можда нас мислим сад 
лупам 20-30 војске не знам то је јутро било.  
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Да ли је било неког постројавања? Да ли 
сте Ви знали овај, ко све припада Вашој групи? Ко иде са Вама у 
акцију? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па знао сам, били смо обучени. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: И у конкретној акцији ко командује Вама? 
Ко Вас усмерава? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам, мајор потпуковник, већ не 
знам ко је. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Када долазите у Ловас, да ли након 
овај уласка у село, да ли можете да се сетите овај, да ли сте 
приметили тог дана значи 10.10. тенкове око села или чули да се 
приближавају тенкови? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Било је тенкова. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Истог дана? Можете да определите само у 
које доба дана? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. У изјави коју сте дали овај 
полицији, рекли сте у једном делу. Мислим да су стражу чували неки 
припадници моје јединице који су имали чинове. Па бих Вас ја 
замолила да ми објасните ако можете да се сетите овај какви су то 
чинови били и који су били ти појединци? 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Пази, то чин као чин то, чин као 
чин то није чин, то сам могао бити ја, потпуковник да каже ти си 
данас капетан, то је тако било у тим нашим добровољачким. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Значи не значи ништа посебно? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ништа посебно не значи тај чин, то 
ништа више. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. А да ли сте у Ловасу имали нека 
конкретна задужења? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Онда бих Вас ја само питала пошто 
сте овај и у истрази и овај и данас сте рекли да Ви Љубана Деветака 
тамо никад видели нисте. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А код полиције сте изјавили да сте чули да 
овај, су људи који су били затворени у економији били испитивани и 
Ви нисте присуствовали том испитивању а мислите да је те људе 
испитивао Љубан Деветак који је био командант села као и још неко 
од команданата из села. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, опет кажем мислим. Јер он је, 
ако је Љубан Деветак комадант значи требао би он да их испитује 
сад да ли их је Љубан Деветак испитивао или није, ја стварно не 
знам. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: А с обзиром да га тада нисте видели. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Видео сам га у новинама пре 2-3 
године. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Па јел то мишљење и Ваш утисак на 
основу тих новина и на основу неких накнадних сазнања, разговора 
које сте евентуално имали или сте Ви у том тренутку док сте 
боравили у селу. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: У том тренутку док сам боравио у 
селу нисам знао уопште ко испитује те и ко је уопште задужен за те 
људе што су у тој економији. То није био затвор то је била 
економија нека, како сам ја видео једном. Значи, кажем Вам свега 
сам пар дана био ту. 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Да ли можете да ми кажете само 
како, с ким сте се вратили из Ловаса? С ким сте отишли? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Вратио сам се са једним дечком, 
војник нас је одвезао тамо са колима. 
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Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: И још једно, ова војска о којој говорите да 
је дошла да ли знате одакле је она? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ко? 
Адв. БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Војска која је дошла. Кажете после дан-
два. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Војска. Наша војска, Југословенска 
Народна Армија одакле је дошла, не знам. Да ли Новосадски корпус, 
дал, не знам. 
Адв.БРАНКИЦА МАЈКИЋ: Добро. Хвала Вам пуно, немам више. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добар дан господине Марјановићу. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Добар дан. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ја сам Градимир Налић адвокат, браним 
Милана Радојчића трећеоптуженог. Ја ћу само пар питања пошто је 
колегиница детаљно ишла, занима ме Ви сте говорили и у полицији 
и у истрази о неким жртвама и рањенима да кажем на страни ових 
који су ослобађали Ловас ваших сабораца, да ли можете нешто око 
тога сада да се присетите? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Могу, на улазу из тог митраљеског 
гнезда нам је погинуо човек, један је рањен или двојица, не могу 
тачно. Било нас је рањених, знам да је један мртав. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: А у самом месту, значи ово митраљеско 
гнездо претпостављам да је било негде на ободу места или како, 
сећате ли се тога где је оно стајало? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ко? 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Митраљеско гнездо где је било постављено? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Стајало је на почетку места на 
силосу. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: На силосу. А унутар места док су вођене 
борбе да ли се сећате да ли је ту било неких жртава? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па с наше стране је мртвих не 
сећам се да је било, не знам, не сећам се, не знам, било је рањених. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Извините, а јесте ли на неком, то је из Ваше 
изјаве, на тротоару поред капије је лежао некакав човек по Вашој 
изјави унутра у месту. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ко је тај човек био да ли можете да кажете 
или коме је бар припадао? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, то је наш човек који је погинуо 
са малокалибарским метком. 
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Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: А одакле је пуцано на њега из тог 
малокалибарског оружја? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Претпостављам са друге стране 
улице. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, хвала. Реците ми молим вас још 
једну ствар, када сте рекли да је «Белим Орловима» командовао, не 
Ви сте рекли читавом операцијом да је командовало војно лице неки 
потпуковник, јесте ли неко презиме изговорили, је ли то Којић био 
можда? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не, не знам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Не знате презиме, не можете да се сетите? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам презиме. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Је ли то било активно војно лице, је ли то 
припадник Југословенске Народне Армије био? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Вероватно, имао је војну униформу. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Да ли знате нешто из које јединице 
је он иначе био? Не знате. А одакле је био родом знате ли бар то? 
Добро. Молим? Нисте одговорили, нисам чуо. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Не знате ни то. Добро. Реците ми молим вас 
унутар села то неколико дана колико сте били јесте ли приметили 
припаднике војне полиције обележене оним њиховим упртачима? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да су долазили у место и то, не? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: После. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: После ослобођења, мислим после заузимања 
места? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: После заузимања места је било 
свих врсти војске, сад бели, жути, црвени. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Је ли било неких униформи различитих 
војних да сте запамтили да можете да их опишете, неке да су биле 
рецимо неуобичајене у односу на обичну редовну униформу или 
обичну маскирну да кажем војну и полицијску, да ли су постојале 
још некакве друге? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не бих. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Не можете да се сетите? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не бих могао да се сетим и ово сад 
што кажем то је пре двадесет година, то бојим се да нећу чак нешто 
и. 
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Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Реците молим Вас ево то је сад последње 
буквално, јесте ли Ви ове записнике видим да сте. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Постављате ми јако прецизна 
питања тако да пре двадесет и једну годину значи. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Ништа страшно, ја просто разумем да не 
можете да се сетите, него видим да сте се пре пар година сећали у 
полицији много детаљније. Јесте ли Ви прочитали, данас Вас је 
питао тужилац да ли остајете при исказу Вашем из полиције и из 
истраге, јесте ли Ви скоро прочитали те исказе? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Нисте? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ја како сам дао. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Па да ли се сећате шта сте уопште тада 
говорили? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ја како сам дао тај исказ нешто се 
присећам. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Значи Ви се не сећате јасно данас шта сте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Само мало да одговори до краја. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Извините. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте, нисам га читао тад кад сам 
га дао то је то, сад сам добио позив пре десет дана петнаест и. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Не, само ми реците да ли се сећате, сада да 
ли се сећате шта сте говорили тачно у полицији и у истрази? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Данас? 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Да. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па прилично се сећам шта сам 
рекао. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро, хвала. Не данас шта сте говорили, 
питао Вас је тужилац да ли остајете при ранијим исказима, Ви сте 
рекли «остајем», а ја Вас питам да ли се Ви сећате уопште при чему 
сте остали, шта сте тада говорили? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, да, па сећам се. 
Адв.ГРАДИМИР НАЛИЋ: Добро. Хвала.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добар дан господине Марјановићу, Бранко 
Лукић адвокат. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Добар дан. 
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Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ја ћу само мало да се наставим колега Налић 
Вас је питао у вези Вашег исказа данас на крају сте рекли «после 
напада дошла је војска и они су преузели команду». 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да? 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да ли су и самим нападом командовали људи 
из војске? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Вероватно да јесу чим су 
бомбардовали. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро. А након, после напада да ли то значи 
одмах после напада први дан или када, по Вама? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Нисам разумео тачно? 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Када су они то преузели команду? Кажете 
после напада. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Сутрадан ја мислим. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Сутрадан. И да ли су ти исти људи који су 
сутрадан преузели команду били све време, у ствари командовали 
све време колико се Ви сећате и да ли знате ко су ти људи? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Колико сам ја био ту то мало 
времена тих четири-пет дана виђао сам ту војску стално али се није 
знало ни ко је ту главни, ко одговара, значи није била војска оно 
како да Вам кажем, значи није било ништа организовано. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро, чули смо ми већ сведочења у том 
правцу. Да ли је Вама директно неко из војске командовао, да ли се 
сећате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па на тај напад да, после не, после 
нису ни имале никакве команде. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Рекли сте у изјави и данас да Вам је био 
командир Ступар, да ли сте од њега добијали нека наређења? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: На страници бр.2 кад сте сведочили код 
истражног судије 19.06.2007. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не, Ступар је био командир, 
наводно командир, он је био је пре мене још у добровољцима не 
знам где на ком делу Славоније или Хрватске или Босне не знам, 
наводно је он био као командир али од њега ништа нисам добијао 
нити сам га, тамо сам га и упознао у Ловасу из Пазове је. Он је 
радио у Јавном комуналном предузећу и тако. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Од кога добијате задужење? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Задужење? 
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Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Да, тих четири-пет дана колико кажете да сте 
били од кога добијате задужење? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Од никога. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Шта сте радили у Ловасу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Били у једној кући и ту смо провели 
тих пар дана и ту се зујало, шетало, отварала се нека кухиња и тад 
сам отишао. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Јесте ли давали неку стражу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Стража се давала око те куће 
нормално. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ко вам је рекао да чувате стражу око те куће? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Сами. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Ви одлучили? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па нормално. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Потврду коју сте добили, да ли знате од кога 
сте добили? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Коме сте се јавили да је добијете, да ли се 
сећате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па био је неки, не знам. 
Адв.БРАНКО ЛУКИЋ: Добро, ништа, хвала. Немам више. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите даље од бранилаца. Изволите. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Овде у истрази сте употребили 
један термин цитираћу: «Е преко пута те економије била је једна 
стара швапска кућа», шта подразумевате под појмом «швапска 
кућа»? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Значи стара швапска кућа. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да, али швапска кућа да ли можете 
мало да појасните? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Значи што су Немци правили пре 
40, двадесет и неке године, стара швапска кућа. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: У реду. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да идете по Војводини па да ли 
знате шта су швапске куће, значи то је то, тамо их има много. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте сазнали име момка са 
којим је «Аждаја» опколио кућу из које је пуцано на вас? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Молим? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте сазнали име момка са 
којим је «Аждаја» опколио кућу из које је пуцано на вас? 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли сте видели дечка који је 
пуцао на Вас? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Јер овде сте изјавили у истрази да 
је «Аждаја» и још један момак опколили ту кућу и овај дечко сиђе 
доле, да ли сте Ви то видели? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Нисам видео али чуо сам. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: У реду. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, пуцају на нас, то је била кућа 
преко пута те економије значи он је отворио рафал на све те људе 
што су ту били, сад да ли је било, не знам да ли је било, било је 
рањених ја мислим. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Спомињали сте Косту, шта знате о 
Кости? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Косту ништа посебно, тамо сам. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Мислим да би требало да се 
окренете према председнику. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да се чује јасније. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Према већу да би, према 
микрофону. Извините поновићу питање, шта знате о Кости? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ништа посебно, само име Коста, 
упознали смо се тамо тако кратко и то је то. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Овде сте у МУП-у изјавили «За њега 
се причало свашта, да је убијао и малтретирао неке људе али ја 
ништа од тога нисам видео». 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Није истина да је то тако уопште, 
него се чуло да се нешто причало наводно као што може да се 
прича за мене и за Вас и за било кога другог. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Значи ово нисте изјавили у МУП-у? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: У МУП-у Старе Пазове? 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Није Стара, него Нова овде пише Пазова. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па у Новој нисам био, у Старој сам 
био. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Ја ћу Вам цитирати још једну 
реченицу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јесте, извињавам се. 
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Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: «Сећам се да је Славко Ступар имао 
проблема са њим јер се Коста напио и малтретирао је неке 
заробљенике. Славко Ступар га је увео у канцеларију ишамарао га 
је због тога», да ли сте Ви то изјавили? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: То ми је Славко Ступар причао кад 
смо се нашли у Пазови после тога. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Добро. Данас сте изјавили за 
Петронија, «Петронија сам видео тамо, била је прича да је истукао 
неког Хрвата», међутим у Вашим претходним изјавама значи и оној 
којој сте дали у МУП-у и пред истражним судијом Ви тако нешто 
нисте изјавили. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте, тај је Хрват, Хрват га је 
пљунуо и Петроније га је ударио два-три пута и то је то што је било. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Овде сте у МУП-у изјавили «У 
Ловасу сам упознао и човека са именом Петроније. Он је био стално 
пијан и често се свађао са људима. Није ми познато да је он неког 
малтретирао или убио». 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Да ли остајете при овом исказу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Остајем, остајем према том исказу. 
Адв.БРАНИСЛАВА ФУРЈАНОВИЋ: Хвала, немам више питања. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Молим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Изволите даље од оптужених. Изволите. 
Само редом да идемо. Изволите господине Деветак. Нема потребе 
да се тамо ви расправљате. Господине Николаидис, немојте да. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Добар дан, окривљени Љубан Деветак. Молио 
бих сведока само да покуша да се сети кад је дошао у Товарник да 
ли је у Товарнику затекао Ступара Славка или је дошао заједно с 
њим или је Славко дошао после њега? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не бих Вам знао рећи. 
Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Госпођо председнице, имам једну молбу, кад 
се сведоци испитују убудуће употребљавају се изрази око задружне 
економије да се може бити мало прецизнији, задружна економија се 
налази километар и по од села отприлике, а ово о чему се говори је 
механичка радионица задружна, а зграда задруге управна зграда, 
тако да се зна која је која зграда. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, то су њихови искази, искази сведока, 
они то тако кажу. 
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Опт.ЉУБАН ДЕВЕТАК: Није, него конкретно молба се односи на 
господина тужиоца. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. Идемо даље од оптужених? Нема нико 
више сем, оптужени Миодраг Димитријевић. 
Опт.МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Господине, рекли сте да је војска 
командовала тамо у Товарнику са вама и да је командовала са том 
акцијом у првом дану и да је то био неки потпуковник, ја бих Вас 
замолио да уложите мало напор само и да се сетите ако можете да 
се сетите да тог човека који је са вама командовао опишете да ли је 
био не знам ни ја дебео, сув, висок, низак, да ли је имао нешто на 
лицу, неки симптоматичан? По чему бисте га запамтили? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: По ничему. 
Опт.МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Да ли сте га уопште видели? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Видео га јесам, али по ничему га не 
бих препознао, пре двадесет година значи не бих га препознао 
никако, то је шапка, одело. 
Опт.МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Шапку је имао, је ли? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Средњег раста, сад има нас три 
милиона средњег раста. 
Опт.МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Добро, не кажем то, да ли сте можда 
приметили. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не бих га могао препознати 
стварно, пре двадесет година, пре годину дана не могу, какав ми је 
темпо живота, пре годину дана не могу да препознам, пре шест 
месеци никога, а не пре двадесет година, тако да на та питања не 
бих ни одговарао уопште. 
Опт.МИОДРАГ ДИМИТРИЈЕВИЋ: Добро, у реду, хвала. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите.  
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Добар дан. Је ли познајеш ти мене 
из Ловаса? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да није Аца? 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Да. Да ли смо заједно дошли у 
Ловас? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не сећам се. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Ове изјаве што си дао у СУП и код 
истражног судије углавном скоро сви добровољци то говоре да смо 
ишли преко Српске Народне Обнове, да је главни био Мирко Јовић, 
да нам је командир био Ступар, како сте дошли до тога да нам 
командир није био Ступар? 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Командир? 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Да. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па нисам рекао да није био 
командир али није водио акцију Ступар. Ступар је био командир 
тамо где је већ био пре. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Не знам ја где је био пре, ти си 
изјавио код истражног судије да је Ступар био нама командир ко 
што ми сви то говоримо, и да је он са војском у Товарнику имао 
договор за напад на Ловас. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Добро то, наводно је Ступар био 
али никаква наређења он није давао. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Па ко нам је давао наређење за 
страже још у Товарнику? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ја сам у Товарнику био само један 
дан. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Зашто си се јавио Ступару кад си 
ишао кући? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ја? Ступару се ја нисам јавио кад 
сам ишао кући. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Тако си изјавио да си се јавио 
Ступару кад си кренуо кући. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Питајте њега ако се он сећа. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Није он то изјавио, него си ти то 
изјавио. Рекао си за ова затворена лица на економији да су то 
чували припадници наше јединице који су имали чинове, да ли под 
тим чиновима сматраш да су то били ови председници ових 
Општинских одбора у странци који су били неко и нешто? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не бих ти знао рећи. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: А ко је био веза између нас и 
власти у Товарнику и у Ловасу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Веза између нас, Товарника и 
Ловаса? 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Ко је био између наше групе са 
властима у Товарнику и са властима у Ловасу, ко је био веза? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам ко је био веза. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Ко је одлазио на састанке од нас? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам ко је одлазио на састанке. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Госпођо председавајућа имам само 
примедбу једну, ово све што је данас изјавио сведок да је већина 
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добровољаца била из Босне, Хрватске и Далмације то једино говоре 
Мирко Јовић и Бастаја да су то људи добровољци, људи из тих 
крајева па су ишли тамо, то уопште није тачно, можда је било, 
можда је ето он из тих крајева, него су добровољци одавде и овакви 
сведоци долазе само из Пазове, из места где Мирко Јовић и његова 
странка и дан данас их припрема и не смеју да говоре. Сви су изјаве 
давали исте и тачне, ја сам мислио њега нећу имати шта да питам 
јер је у оба две изјаве исто рекао све, него Мирко Јовић их све 
припрема, њега се плаше јер Мирко Јовић стиже и у Панчево са 
његовим људима и Старчево, већ месецима и прети људима и овде 
нико не сме због њега да говори. Он и онај исто онај дрипац, онај 
Петрушић, значи нон стоп иду около и зато долазе и овакве изјаве 
дају, и Славко Ступар не сме, сви се тресу, ови из Старчева не смеју 
да долазе, ни Бастаја не сме да долази, Бастају ја виђам сваки дан, 
значи уопште није болестан него не смеју да дођу јер не смеју да 
кажу истину, јер Мирко Јовић је трпао на Бастају, Бастаја сад треба 
да,  зна како ће овде да буде испитивање неко тамо, не сме да дође 
нико и то само они прете. Чак су, и Такију су избушили гуме и 
исекли му на комбију не смеју људи да раде, долази у Панчево и 
мене тражи и нон стоп већ неколико месеци ту јури и зато долазе 
сви овако дају изјаву јер се боје. Не може он од пре две године је  
причао једну истину, истину једну и сад од једном сад Ступар био 
негде другде командир, он је данас то рекао да је Ступар нама био 
командир, да се Ступар договарао на састанцима с војском, да нас 
Ступар водио што апсолутно тачно, то сви добровољци. Сад од 
једном Ступар био негде другде овде нико нам ништа није давао, 
сви причају нешто без везе, то само страх. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ацо није страх, него ја не знам да 
ли, ко је ишо на састанке стварно, да ли је ишо Ступар да ли је ишо. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Па мора, није дошо тај 
потпуковник који никог, ми војску, ми с војском нисмо контактирали, 
ко је дошо да нам каже крећемо из куће. Ко је дошо да каже покрет 
сад, у пет сати или у осам, ко је то мого да нам каже? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Војска. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Војска? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Где си видео војника у нашој кући? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: У Товарнику? 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: У Товарнику да. 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па било војске Ацо. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Па кад је дошо неко у нашу кућу да 
нам каже покрет од војске, то само ти спомињеш и нико више, није 
војник пришо нашој кући, пришо није. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па ко је реко? 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Славко Ступар је дошо и реко ко 
што нам све говорио, ко нас сместио у ту кућу, војска. Ко је 
наређивао стражу у ту кућу, одређивао кад ће да буде, ко је у 
Товарнику, у Ловасу исто одређивао стражу око куће. Шта сам ти 
кажеш ја идем на стражу. Ко ти је реко у коју кућу да спаваш, ко је 
имао једини сам у ту кућу где смо спавали у Ловасу собу, 
канцеларију је имао Славко Ступар само. Сви смо спавали групно 
једино је он имао одвојену собу.  
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам Ацо где је ко спавао. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: И лепо си изјавио ја кад сам 
кренуо кући јавио се Славку Ступару што је сасвим нормално, сад 
није. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ма нисам се ником јавио, сео у 
кола и отишо за Товарник. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Ма ово су твоје речи и то је 
снимљено да си ти реко ја сам се јавио Славку Ступару кад сам 
кренуо кући. Никакав проблем није, што не кажеш претили, тамо 
прете, зашто, а што се правиш, шта смо ми били банда, па свако је 
морао да има команду неку. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Све знам Ацо, све ми је јасно и. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Како долази до тога да добијеш 
пушку, како сад је дошо из Пазове и тамо неко заустави у улицу и да 
ти пушку, ко зна ко си ти, можда си Хрват, зашто би ти неко дао 
пушку. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Али није ми ни Славко Ступар дао 
пушку. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Али био је веза, та веза између, ко 
нас је сачекао тамо, ко нас је примио, ко нас је сместио. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ко је већ био веза то су већ друге 
ствари, то су већ неке ратне операције а. 
Опт.АЛЕКСАНДАР НИКОЛАИДИС: Немам више. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Нит ми Мирко Јовић дао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Господине Марјановићу јел тачно ово што 
оптужени Николаидис тврди да пре овог сведочења и да имате неки 
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притисак од неких људи из Пазове, Ступара, да контактирају с вама 
да вас зову? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не, не. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ја бих вас сад питала због чега ваше даншње 
сведочење се разликује од онога што сте раније причали? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: По чему? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ви сте у ранијим вашим исказима на првом 
месту истицали Ступара као вашег командира, нигде нисте 
спомињали неког мајора или потпуковника или тако нешто слично 
да командује операцијом напада на Ловас у том смислу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па није ни Ступар могао то да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не, не причамо сад шта би било кад би било, 
ако је то тако што сте данас рекли зашто то нисте, имали сте два 
пута ситуацију, први пут у полицији, други пут пред истражним 
судијом да помињете тог мајора или потпуковника, одакле сад, 
данас на претресу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Добро, али одакле сад ово, значи 
као, значи није било војске тамо а одакле онда гранатирање самог 
места? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Сачекајте, немојте ви, суду је све познато те 
ствари. Ви овде помињете неко војно лице, командант неки те 
операције, мајор, потпуковник. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Одакле вама то сазнање, јесте ли ви директно 
контактирали са тим војним лицима? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесмо. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Када, у којој прилици, где? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ноћ је била. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Где? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: У Товарнику. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Испричајте ми ту ситуацију какав је то контакт 
био? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: То је био контакт, ево ујутру је 
напад, ми гранатирамо, ви улазите и то је то. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Где, где се то дешава? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: У Товарнику. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У Товарнику, али где? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Где? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Где? 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не бих вам знао рећи где у 
Товарнику. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми тај мајор или потпуковник јел се 
само вама обраћа или је ту била цела група добровољаца и? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Било нас је више. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Којих више, јел била цела та група с којом сте 
дошли? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Цела група? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Питам вас ко је био, јесте ли само Ви и тај 
потпуковник или? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не, не, па било нас је више, ја не 
бих знао Вам рећи колики је број био. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Више вас је било? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не сећате се места у Товарнику где се то 
дешава? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Улица. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: На улици? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Напољу је било. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли се тај човек претставио ко је, шта је? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Вероватно јесте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Шта то значи вероватно, или знате или не 
знате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па можда се представио ја сам 
мајор тај и тај или пуковник тај и тај, операција ће бити таква и 
таква, али заборавио сам ја. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, сад смо стигли и до пуковника, прво је 
мајор, потпуковник, пуковник. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Добро, мого је и генерал да буде 
што се тиче мене, не знам, он је имао чинове а ко је био не  знам, а 
могао је и потпоручник. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Углавном чинове је имао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми само зашто ово  нисте спомињали у 
полицији и код истражног судије? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Можда ме нису ни питали. У вези 
тог потпуковника, пуковника? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То је тај сусрет Ваш и неколицине и. Ко је ту 
још био реците ми ту неколицину која је била присутна, ви и ко још, 
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кад тај мајор, пуковник или потпуковник кажете можда је био и 
генерал на у лици вам то. Ко је ту још био присутан? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па било је још војске и било је још 
нас. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Који, јел можете да набројите бар ове људе 
које знате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не могу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми само где сте тачно добили оружје и 
униформе? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: У Товарнику. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од кога добијате оружје? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Од војске. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од које војске? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Југословенске војске. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Где, у којој, у којој то? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: У којој кући? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па у некој кући тамо, не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У некој кући? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То је била нека приватна кућа? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па вероватно приватна. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па то вероватно или знате или не знате. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Приватна кућа, тамо није било 
друштвених. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли ви знате ко вама  даје пушку и коју пушку 
добијате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Добијам аутоматску пушку, ко ми 
даје не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не знате. Приватна кућа, не знате ко вам даје 
пушку, како знате да је од војске? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Како знам да је од војске? 
Претпоставка. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Где сте униформу добили? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: У Товарнику. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од кога униформу добијате и каква је то 
униформа? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Војна униформа. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Каква, јел можете да? 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Маскирна. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Маскирна? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: У ствари горњи део је био маскирни 
колико се сећам, а доњи део ми је био неки чојани, не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ко вам даје ту униформу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не би Вам знао рећи ко даје 
униформу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Помињали сте неко митраљеско гнездо на 
неком силосу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да ли знате Ви из ког сте правца ушли у Ловас? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не  знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не знате. Мало пре сте рекли да ову изјаву 
полицијску нисте прочитали? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Нисам прочитао ту. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Кад нисте прочитали? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Кад нисам прочитао? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да, да ли сад пред полазак, остало је нејасно да 
ли сад пред полазак на суђење или кад? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ту изјаву. Које је године то било 
ако могу да знам? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: 2007.године, 07.март. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Пре три, четири године, четири и 
нешто године. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Привели су ме у МУП Старе Пазове, 
и дао сам изјаву, после тога ми он прочитао то што сам ја реко, ја 
ајд добро, то је то и значи ништа друго, тако да чак из те изјаве 
неке ствари не могу, чак и  нису меродавне али. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Значи прочитана вам је изјава? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па ја мислим да је прочитана 
изјава. Чак мислим да су ме тад уватили у кафани два полицајца и 
одвели на то саслушање, тако да можда сам чак био и под мало 
дејством алкохола, али ништа у тој пријави нема. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Помињали сте овде, чули сте да је било 
претреса кућа у Ловасу, наредбе за претрес кућа је издавао неки 
човек из Ловаса? 

ВР
З 0

38
0



29/35 
Транскрипт аудио записа 

са главног претреса од 25. јануара 2011. године 

 

 

Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па док сам то време био, значи 
отварана је ватра из кућа, куће су се неке морале претресат, сад ко 
је дао наређење да се претресе. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А ко? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па не знам ко. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Ви сте рекли неки човек из Ловаса? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па неки човек из Ловаса значи, 
неки човек из Ловаса да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекли сте овде стражу су чували неки 
припадници моје јединице који су имали чинове, као и неки 
мештани. Мисли се на тај затвор, привремени затвор, зграда 
економије. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не, мислио сам на кућу ту где смо 
спавали нас пет, шест. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не, не, овде везано за овај затвор у згради 
економије, тако сте причали. Кажете стражу су чували припадници 
моје јединице који су имали чинове као и неки мештани. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: За те чинове сам опет реко то 
неког смо називали капетан, неког, тај чин ништа не значи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: А ови мештани? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па мештана не знам ја, мештана не 
знам ни једног, ја сам кратко време био боравио тамо, не знам ни 
тог Љубана Деветака који је био, мештанин који. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Мислим на ове чуваре страже, како  знате да су 
мештани? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па претпостављам да су мештани 
јер су ми непознати уопште. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Овде сте такође рекли, видео сам да је два пута 
неколико људи било колима одвежено ради размене. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, па водила се реч о некој 
размени, а сад каква је размена била, шта је, нисам учествовао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Овде сте рекли да сте видели два пута. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Шта сам видео? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Да су два пута неколико људи било колима 
одвежено ради размене. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ја то нисам мого да знам да ли су 
они вожени на размену, јер ту су се возила кола, нормално било је 
горива, било је ауто, возило се тамо вамо, где је ко вожен, то. 
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ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Добро, где су их одвезли то не знате, али сте 
видели ово да неке људе уводе у кола и воде негде? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, али ту је остало и Срба, у том 
како сам ја приметио ту је остало и Срба у том самом Ловасу, сад да 
ли су они вожени, да ли су други, не бих Вам знао рећи.  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Помињали сте овде неко злато да је однешено, 
двојица неких добровољаца које нисам познавао ушла су у неку 
кућу из које су однели злато? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Јесте, то је била прича још кад сам 
дошо у Пазову, прича да је код Товарника две, три киле злата 
нађено, наводно из Ловаса, сад да ли је одатле. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Код кога је то нађено? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Код кога, па не знам код кога, то 
већ. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па помињали сте код неких добровољаца, јел 
знате Ви који су то добровољци? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не би ја знао рећи јел ја сам у то 
време био у Новој Пазови. То вероватно зна тај који им је то одузео 
а не ја. И ако је било уопште тог злата. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: У вези овог догађаја на минском пољу сте 
такође изјавили чуо сам да се прича да су наши добровољци и 
војска терали Хрвате да пређу преко минског поља и да је тада 
доста људи погинуло. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не, ја знам верзију једну али то 
исто из, од људи, од приче и из новина, да су наша два момка 
погинула на том минском пољу и да су наши им рекли Хрватима да 
разминирају та минска поља јер су их они поставили. Колико их је 
било ту, 10, 20, 30 не знам, и они су се у тој паници почели да беже 
и да је то тако дошло до тога. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од кога сте то чули, ко вам прича то сад што 
ми? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па то се причало пре 18, 19 година 
и пре пет година се причала иста прича. Ја за ту причу знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од кога, ја питам од кога то чујете, ову причу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Од кога? Од раје, од људи, из 
новина,  у новинама сам читао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па нисте овде рекли да сте читали у новинама 
него да сте чули? 
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Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па и чули и читали у новинама, 
значи ако сам читао у новинама мора да сам и чуо од неког. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекли сте овде везано за сам напад на Ловас, 
кажете имали смо једног мртвог и два рањена. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па то ја знам, то сам ја видео, а сад 
шта, како, не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Овде нико у судници није поменуо, до сад је 
било доста сведока и учесника напада и неки су оптужени учесници 
напада, нико није поменуо ову двојицу рањених, који су то рањени? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам, чуо сам да смо имали два 
рањена и да је један мртав. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Из којих редова су ти рањени, коме припадају? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ:  Па вероватно нама. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па вероватно? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, али нисам њих познавао не 
знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Јел знате јесу ли били добровољци, који су ти 
рањени? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па вероватно добровољци. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па немојте ми одговарати са вероватно. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па не знам, не знам, не могу да се 
сетим који су били добровољци. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Код истражног судије сте помињали да ове 
цивиле који су били заробљени на Економији, ко их је заробио пита 
вас истражни судија, ви кажете па ко, ми смо их сигурно заробили. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ко је заробио?  
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То сте рекли истражном судији да сте ви 
добровољци заробили? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па вероватно се нису сами 
заробили. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па не, јесу ли добровољци заробили те цивиле? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па то вам не би знао рећи. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Па рекли сте истражном судији «па ми смо их 
сигурно заробили». 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Којем истражном судији? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Знате ви добро шта је истражни судија, ово није 
сад полицијска изјава него аудио запис онога што сте причали када 
сте били код истражног судије 19.јуна 2007.године. Овде сте такође 
на овој истој страни 5, причајући о том нападу рекли у вези 
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рањавања овога једног од добровољаца, «рањен је  у стомак и 
погинуо је и видео сам са леве стране да лежи један човек, то је 
једина жртва коју сам видео у Ловасу, а ту је вероватно тај човек 
што је пуцао, он је вероватно пуцао из шахта». 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Реците ми ову ситуацију је ли том приликом 
било да је убијен и тај добровољац кога ви помиљете да припада 
вашој групи и убијен тај неки који је пуцао из шахта? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да, па претпоставка је таква. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То је Ваша претпоставка?  
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па да, таква би логика била, мало 
смо враћало филм како би дошло до тог његовог убиства, рањен је с 
те стране, с друге стране улице постојала шахта и. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: То претпостављате да је то тај неки што је 
пуцао? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па да, један је дечко то и видео 
али ко је већ не знам. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Који је то дечко који је видео, ми овде имамо 
учеснике напада, оптуженог Александра Николаидиса, био је и 
Славко Ступар као сведок овде, нико не помиње ово сад што ви 
причате. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Шта не помиње? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Не помиње ту ситуацију да је ту остао мртав да 
лежи тај неко ко је пуцао из неког шахта на тог добровољца.  
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Да. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Објасните ви мени. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Можда је онда то само моја верзија. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: За Љубана Деветака сте у овој полицијској 
изјави помињали да је био командант села.  
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: За Љубана Деветака сам чуо да је 
био команднат села. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Од кога сте чули, када сте чули, с обзиром да 
тврдите да нисте видели? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Чуо од људи, ко је командир, неки 
Деветак, али Деветака нисам упознао. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Када сте то чули? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па други, трећи дан кад сам био 
тамо у Ловасу. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Изволите пуномоћници. 
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СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Овај мештанин којег помињете који вам је 
показивао пут од Товарника до Ловаса, које је он националности 
био? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А јел знате ко је њега одредио да вам 
показује пут? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Да ли је, кад сте ушли у Ловас да ли сте 
видели да ли је било оштећених објеката неких у селу од тог 
гранатирања које је претходило нападу? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Било је. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А шта је било оштећено? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Куће. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Куће? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Куће. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Чије куће, јел знате? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Чије куће, ту је било и Срба и 
Хрвата помешано, чије куће, оштећене куће. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Колико је кућа било? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не знам госпођо, нисам ја 
геометар. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Кажете у тој кући у којој сте у Ловасу били 
смештени, чија је то кућа била? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ни то не знам. Да ли је Хрватска, 
не знам. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А да ли су мештани живели у тој кући? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Мислим ти домаћини из куће? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Не. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А ко је одобрио, односно одредио да се 
сместите у тој кући? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Одредио, била ту празна кућа, 
ушли у кућу, спавали, била мало боља кућа од ових осталих, све су 
биле кршеви, онда. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Па ко је реко бићемо у овој кући? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ко је реко, не знам, не сећам се ко 
је реко, ушли смо ту нас пет, шест, ту смо спавали и чували стражу 
код те куће и то је то. 
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СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А колико, односно опростите, можда сте и 
рекли али ево, колико после напада је дошла војска у село? 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Рекао је. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Добро. Како је то војска преузела команду? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Није то била нека команда, 
преузела команду, ушла војска ту туда је зујала, ми смо били у тој 
кући, шта се одвијало ту појма немам, ја сам отишо после четири, 
пет дана и. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: И ово. Ко је те људе који су вођени на 
размену, ко их је возио, односно било где да су вожени ко их је 
возио, то кажете видели сте да их је неко негде возио на размену? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Видео сам аута значи да, било је 
аута, људи су одвожени, довожени, одвожени, да ли на размену, да 
ли, где, шта како. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: А ко је возио? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Ту је било и Срба, и Хрвата, то 
мислим. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Не него ко је возио та аута? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Постављате ми нека питња да. Не 
знам ни ко је возио. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Па јесу ли добровољци, војници или? 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Па не би Вам знао рећи ко је возио 
аута. 
СЛАВИЦА ЈОВАНОВИЋ: Хвала немам више питања. 
Сведок МИЛОРАД МАРЈАНОВИЋ: Молим. 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА: Довршено сведочење. Да ли је овај други 
сведок дошао? Није, онда можемо сад и да завршимо. 
 

Констатује се да сведок Милан Станић није приступио а 
за истог је прослеђена наредба за довођење на данашњи 
претрес преко Службе за откривање ратних злочина. 
 

Суд доноси 
 
 

Р Е Ш Е Њ Е 
 

Главни претрес се прекида у 10,56 часова и биће 
настављен дана: 
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26.јануара 2011.године, 
 са почетком у 09.30 часова. 

 
 

Довршено.  
 
 
ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА:  Сутра један сведок, јер смо чули за овог 
Ференс Пату, на претрес, звали смо га, добили званични извештај да 
је преминуо ове године, тако да ће бити само један сведок. 
 
 
 
ЗАПИСНИЧАР                                  ПРЕДСЕДНИК ВЕЋА-СУДИЈА 
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